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SE-BRM.0012.3.2.2024 

 

 

PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA 

KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW RADY MIASTA I GMINY KÓRNIK 

w dniu 22 lutego 2024 roku 

 

 

Posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów RMiG Kórnik odbyło się 22 lutego 2024 

roku, w godzinach 8:30 – 10:23, w sali posiedzeń ratusza bnińskiego.  

W spotkaniu uczestniczyło 12 radnych. 

 

Obecni: 

1. Anna Maria Andrzejewska 

2. Beata Bruczyńska 

3. Maciej Brylewski 

4. Dominika Buczkowska 

5. Iwona Cupryjak 

6. Stanisław Duszczak 

7. Roman Genstwa 

8. Krystyna Janicka 

9. Jarosław Janowski 

10. Magdalena Kosakowska 

11. Iwona Kosmalska 

12. Łukasz Kwas 

13. Adam Lewandowski 

14. Jarosław Mieloch 

15. Magdalena Pawlaczyk 

16. Andrzej Regulski 

17. Jerzy Rozmiarek 

18. Andrzej Surdyk 

19. Jerzy Walczyk 

20. Agnieszka Wiśniewska 

21. Adam Zydroń 
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W obradach uczestniczyli także burmistrz Przemysław Pacholski, wiceburmistrz 

Sebastian Wlazły, wiceburmistrz Bronisław Dominiak, skarbnik Katarzyna Szamałek  

i kierownik Wydziału Eksploatacji Infrastruktury Technicznej UMiG Kórnik Anna 

Borowiak. 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad: 

Przewodniczący Stanisław Duszczak otworzył posiedzenie i powitał zebranych. 

Sprawdził obecność. Stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy 11 członków Komisji 

(radna Agnieszka Wiśniewska spóźniła się na posiedzenie). Komisja miała kworum  

i mogła podejmować prawomocne decyzje. Przewodniczący przypomniał,  

że obradujących obowiązuje Klauzula informacyjna w związku z rejestracją nagrań 

komisji Rady Miasta i Gminy Kórnik. Treść dokumentu stanowi załącznik  

do protokołu. Następnie przedstawił porządek obrad posiedzenia. Zebrani nie zgłosili 

uwag do propozycji. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Dominika Buczkowska, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, 

Jarosław Janowski, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk 

NIEOBECNI (10) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Iwona Cupryjak, 

Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

 

Przyjęty dokument przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 

2024-2037, 
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b) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Kórnik na 2024 rok, 

c) nieodpłatnego przejęcia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

położonej w obrębie Robakowo, gmina Kórnik, 

d) udzielenia dotacji na renowację złoconych ornamentów zwieńczających 

ołtarz główny w kościele kolegiackim pw. Wszystkich Świętych w Kórniku, 

e) udzielenia dotacji na remont i renowację murów wewnętrznych 

przyziemia Zamku w Kórniku wraz z nadzorem – etap VI, 

f) dopłaty do taryfy Spółki z o.o. Wodociągi Kórnickie i Usługi Komunalne 

WODKOM KÓRNIK dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

w miejscowościach: Celestynowo, Czmoń, Czmoniec, Kromolice, 

Pierzchno, Radzewo, Runowo, Szczodrzykowo, Trzykolne Młyny  

na terenie Miasta i Gminy Kórnik. 

4. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie posiedzenia. 

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia: 

Projekt dokumentu stanowi załącznik. 

Nie wniesiono uwag. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Dominika Buczkowska, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, 

Jarosław Janowski, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk 

NIEOBECNI (10) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Iwona Cupryjak, 

Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

Projekty są załącznikami do protokołu. 
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3a,b) Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 2024-2037, 

- zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Kórnik na 2024 rok: 

Projekty omówiła skarbnik Katarzyna Szamałek. 

 

Do obradujących dołączyła radna Agnieszka Wiśniewska. 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyło 12 radnych. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił uwagę na błędy pisarskie w projekcie. Dokument 

zostanie poprawiony do sesji. Następnie zapytał, na jakie nieruchomości zostaną 

przeznaczone środki z działu wykupy nieruchomości. Burmistrz Przemysław 

Pacholski odpowiedział, że jest to ogólna pula. Pieniądze będą przeznaczone  

m.in. na: wykup działek drogowych, odszkodowania, wykup nieruchomości  

przy os. Przylesie w Błażejewie oraz jezioro w Koninku. Kolejną pozycją w projekcie, 

na którą burmistrz zwrócił uwagę, były pieniądze na budowę przepompowni  

w Gądkach. Inwestycja ma zabezpieczyć dostawy wody do Szczodrzykowa. Gmina 

wykona instalację, którą wykupi Aquanet S.A. Przewodniczący Stanisław Duszczak 

przypomniał, że sprawą jeziora w Koniku zajmowała się Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji. Dodał, że uchwalając mpzp rada podniosła wartość nieruchomości. 

Burmistrz zaznaczał, że UMIG Kórnik rozpatruje możliwość nabycia jeziora  

w Koninku. Środki brane pod uwagę to kwota do 4 mln zł. Radna Dominika 

Buczkowska zaapelowała o wykupienie nieruchomości. Podkreśliła, że obecny stan 

budzi niepokój mieszkańców. Dyskutowano nt. możliwości prawnych wykupu  

tej nieruchomości, zwracając uwagę na obciążenie hipoteczne. Wiceburmistrz 

Sebastian Wlazły przedstawił stan prawny sprawy. Rozważano możliwość wzięcia 

udziału w licytacji, a także prowadzenia rozmów ze Starostą Poznańskim w związku 

z jego prawem pierwokupu nieruchomości. Radny Jerzy Walczyk zwrócił uwagę,  

że zapisy planu nie odzwierciedlają sytuacji w terenie, ponieważ obszar wody  

w rzeczywistości jest bardziej rozległy, niż przedstawiony na rysunkach. Burmistrz 

podkreślił, że procedury i przygotowania do zbycia nieruchomości będą trwały. 

Zapisując środki w budżecie rada zaznaczy, że rozważa możliwość wykupu.  

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 2024-2037. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 9 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Dominika Buczkowska, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, 

Jarosław Janowski, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Agnieszka Wiśniewska 

NIEOBECNI (9) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Iwona Cupryjak, 

Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Adam 

Zydroń 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Kórnik na 2024 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Dominika Buczkowska, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, 

Jarosław Janowski, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska 

NIEOBECNI (9) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Iwona Cupryjak, 

Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Adam 

Zydroń 

 

3c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w obrębie Robakowo, gmina 

Kórnik: 

Projekt został przedstawiony przez wiceburmistrza Sebastiana Wlazłego.  

Nie wniesiono uwag. 

Głosowano w sprawie: 
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nieodpłatnego przejęcia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej  

w obrębie Robakowo, gmina Kórnik.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Dominika Buczkowska, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, 

Jarosław Janowski, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska 

NIEOBECNI (9) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Iwona Cupryjak, 

Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Adam 

Zydroń 

 

3d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na renowację 

złoconych ornamentów zwieńczających ołtarz główny w kościele kolegiackim  

pw. Wszystkich Świętych w Kórniku: 

Propozycję omówił burmistrz Przemysław Pacholski. Radny Jarosław Janowski 

przypomniał swój wniosek z posiedzenia K.EKiPS (20.02.2024), by w tytule uchwały 

zawrzeć informację o wpisaniu ołtarza do rejestru zabytków. Przewodniczący 

Stanisław Duszczak zaproponował następujące brzmienie tytułu: udzielenia dotacji 

na renowację zabytku w kościele kolegiackim pw. Wszystkich Świętych w Kórniku. 

Zapis o rejestrze zabytków zawarty jest w treści projektu. Radny Jerzy Rozmiarek 

zapytał o całkowity koszt remontu. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły zobowiązał  

się do sprawdzenia informacji. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji na renowację zabytku w kościele kolegiackim pw. Wszystkich 

Świętych w Kórniku.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Dominika Buczkowska, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, 

Jarosław Janowski, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk 

PRZECIW (1) 

Agnieszka Wiśniewska 

NIEOBECNI (9) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Iwona Cupryjak, 

Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Adam 

Zydroń 

 

3e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na remont  

i renowację murów wewnętrznych przyziemia Zamku w Kórniku wraz z nadzorem – 

etap VI: 

Po dyskusji na posiedzeniu K.EKiPS (20.02.2024) zaproponowano skrócenie tytułu 

uchwały. Przewodniczący Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na brak roku  

w informacji o rejestrze zabytków przedstawionej w uzasadnieniu. Dokument 

zostanie poprawiony do sesji. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji na remont i renowację Zamku w Kórniku wraz z nadzorem – etap 

VI.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Dominika Buczkowska, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, 

Jarosław Janowski, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska 

NIEOBECNI (9) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Iwona Cupryjak, 

Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Adam 

Zydroń 

 

3f) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dopłaty do taryfy Spółki z o.o. 

Wodociągi Kórnickie i Usługi Komunalne WODKOM KÓRNIK dla zbiorowego 
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zaopatrzenia w wodę w miejscowościach: Celestynowo, Czmoń, Czmoniec, 

Kromolice, Pierzchno, Radzewo, Runowo, Szczodrzykowo, Trzykolne Młyny  

na terenie Miasta i Gminy Kórnik: 

Projekt został przedstawiony przez wiceburmistrza Bronisława Dominiaka. 

Przewodniczący komisji zwrócił uwagę na błędy literowe. Projekt zostanie 

poprawiony do sesji. Radny Adam Lewandowski zapytał dlaczego określa się dopłaty 

do 2026 roku. Wiceburmistrz wyjaśnił, że taryfa jest ustalana na trzy lata.  

W tym okresie można występować o zmianę stawek. Radny Roman Genstwa zapytał 

o obowiązujące ceny. Kierownik Anna Borowiak odpowiedziała, że jest to 5,82 zł/m3 

wody i 9,01 zł/m3 ścieków plus abonamenty. 

Głosowano w sprawie: 

dopłaty do taryfy Spółki z o.o. Wodociągi Kórnickie i Usługi Komunalne WODKOM 

KÓRNIK dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę w miejscowościach: Celestynowo, 

Czmoń, Czmoniec, Kromolice, Pierzchno, Radzewo, Runowo, Szczodrzykowo, 

Trzykolne Młyny na terenie Miasta i Gminy Kórnik: 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Dominika Buczkowska, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, 

Jarosław Janowski, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska 

NIEOBECNI (9) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Iwona Cupryjak, 

Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Adam 

Zydroń 

 

4. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski: 

Radny Andrzej Regulski zapytał dlaczego decyzje podatkowe i informacje o opłatach 

za śmieci wysyłane są do małżonków osobno. Następnie zwrócił uwagę,  

że wysyłanie ulotek promujących opłacanie podatków w gminie Kórnik do płacących 

podatki w tej gminie jest bezcelowe. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły wyjaśnił,  

że zgodnie z orzeczeniami NSA i WSA każdy współwłaściciel nieruchomości musi 

otrzymać decyzję. Odnośnie ulotek nt. płacenia podatków w gminie burmistrz 
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Przemysław Pacholski przypomniał, że akcja prowadzona jest od 20 lat. Głos 

radnego jest pierwszym negującym, który usłyszał. Burmistrz uznał, że mieszkańcy, 

widząc na jakie zadania przeznaczane są pieniądze, są bardziej przekonani  

do opłacania podatków w MiG Kórnik. Radny Jerzy Walczyk nie zgodził  

się za zdaniem radnego Andrzeja Regulskiego. Radny Adam Lewandowski podkreślił 

profesjonalne podejście do sprawy pracowników wydziałów merytorycznych  

UMiG Kórnik. 

 

Radny Adam Lewandowski przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczenia 

majątkowego na dwa miesiące przed końcem kadencji. 

 

5. Zakończenie posiedzenia: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Stanisław Duszczak 

zakończył posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów. 

  

 

Przewodniczący Komisji 

 /-/ Stanisław Duszczak  

 

 

Protokołowała Helena Cyranik  

 


